

При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: A1B1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Установите соответствие между репликами-стимулами и ответными репликами. Выберите один из предложенных вариантов ответа.

РЕПЛИКИ-СТИМУЛЫ

- 1 — I've brought you some flowers.
- 2 — Here's another cup of coffee.
- 3 — I'm ready.
- 4 — Have a look at the watch. It's half past 2.

ОТВЕТНЫЕ РЕПЛИКИ

- A — Wonderful. Let's get started.
- B — Oh, how kind of you, you needn't have.
- C — Thanks a lot.
- D — OK, but there's no rush.
- E — There's nothing to it!

1) 1E2A3C4D 2) 1A2E3B4C 3) 1C2A3B4E 4) 1B2C3A4D

2. Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.

OK, I don't want to keep you.

- 1) Don't worry. It won't keep you busy.
- 2) Shall I stay and help you?
- 3) Don't give it up, keep trying.
- 4) Right, I must be off. I'm late for an appointment.

1. **Paula West:** Seville, Spain

For our first ever visit to Andalucia we based ourselves in the splendid Parador de Carmona, a former 14th century Arabic fortress, which has been converted into a hotel and restaurant. The small town of Carmona is just a half-hour bus ride from Seville, Spain's fourth largest city and the capital of Andalucia. We spent the morning climbing La Giralda tower before stopping for lunch. The temperatures at midday are very high in Seville, so we cooled down with gazpacho, the delicious cold soup made with tomatoes, cucumbers and peppers.

2. **Jo Smith:** Dubai

Dubai has clearly grown in popularity as a holiday destination since my first visit five years ago. The number of hotels has risen and there are now far more activities on offer to tourists. On my recent holiday there in April, I avoided the water-skiing, windsurfing and horse-riding, and chose instead to visit the oasis town of Dhaid. Being early spring, it was pleasantly warm with daytime temperatures in the low 30s, dropping to a cool 15 °C at night. Dubai has always been a marvellous place to shop, with a wide range of souvenirs on offer in the Bedouin markets. I resisted the temptation, however, promising myself I would buy something on my next visit.

3. **Katie Smart:** Marrakech, Morocco

I never tire of going to Marrakech, and the market, or 'souk', in the old town is always first on my itinerary. It has a wonderful selection of rugs, jewellery, pottery and leather bags, and I normally come home with enough items to fill a suitcase — and my last visit there was no exception. But I am particularly attracted by the tremendous warmth and good humour of the inhabitants of Marrakech, who are delighted to be able to offer their hospitality and welcome foreign visitors to their city.

4. **Fiona Miller:** Lake Garda, Italy

My husband and I chose Lake Garda as our honeymoon destination and fell in love with its magnificent mountain setting and pretty lakeside villages. Based in the medieval town of Garda, we took advantage of the numerous outings organised by our tour operator to the many other resorts on the shores of the lake: Desenzano, with its 16th century cathedral; Malcesine, with its impressive castle built on a huge rock; and Limone, with its distinctive lemon groves and charming beach. We were so taken with the beauty of the area that we barely noticed the light showers which accompanied us on all our trips.

3. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers bought a large number of souvenirs?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

4. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers was comfortable in the climate?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

5. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers finds the local people very friendly?

- 1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

6. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers went on a number of excursions?

- 1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

At one time, I used to think that jogging was simply impossible. I can remember a time when just (1) ... twominute dash (*пробежка*) to catch a bus would leave me red in the face and almost (2) ... breath. The turning point for me came when (3) ... very insistent friend talked me (4) ... accompanying her on a run round the local park. I managed just five minutes before my legs decided they'd had enough. I think it was that image of my friend rapidly disappearing into (5) ... distance that stuck (6) ... my mind, and led me to take (7) ... seriously a sport which has really benefited (8) ... my health, state of mind and fitness.

7. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

- 1) a 2) an 3) the 4) -

8. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

- 1) of 2) from 3) off 4) out of

9. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).

- 1) a 2) an 3) the 4) -

10. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).

- 1) at 2) into 3) for 4) on

11. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

- 1) a 2) an 3) the 4) -

12. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

- 1) - 2) to 3) with 4) in

13. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

- 1) up 2) down 3) on 4) after

When student Sheridan Gregorio (1) ... at Fortaleza airport in Brazil, he (2) ... to fly home to Holland. He had had a great vacation, but unfortunately he (3) ... all his money. All he had was his airline ticket back to Amsterdam. But when he checked in, the airline employees at the airport said, "You have to pay airport tax before you (4) ... the country." Even though Sheridan explained that he was completely broke, he (5) ... to fly, so he missed his flight home. His ticket was nonrefundable, so now he needed to buy a new ticket and pay the airport tax. Since he (6) ... no money, Sheridan's only option was to sleep in the airport and work in restaurants in exchange for food and some money. He (7) ... for five months, before he (8) ... enough money for the airport tax, and the Brazilian police persuaded the airline to let him use his old ticket to go home. Sheridan finally arrived home safe and sound last week.

14. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

- 1) was arriving 2) arrived 3) has arrived 4) was arrived

15. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

- 1) has planned 2) was planned 3) was planning 4) had been planned

16. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

- 1) has 2) has had 3) was had 4) had

17. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

- 1) worked 2) was working 3) had been working 4) has worked

18. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (8).

- 1) saves 2) saved 3) was saving 4) had been saving

19. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

He told me not to worry, but that is easier (сказать) than done.

20. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

Ben doesn't want to (**рисковать**) such a risk.

When I was a teenager, I used to play the flute in my school orchestra. (1) ..., in much of the music that we played, the sound of the flute was needed only occasionally, which, of course, upset me. Therefore, I spent a lot of my time during the performance counting the beats. Those minutes spent reciting "one, two, three, four" while the rest of the orchestra played seemed (2) But they planted in my young brain the idea that there must be a (3) ... between music and number. For me, out of the (4) ... of orchestra practice, a new passion for mathematics was born.

21. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

22. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

24. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

Have you ever started a new hobby, but given up after only a couple of weeks? Or started a course and stopped after the first few lessons? Most of us have tried to learn something new, but very (1) ... of us ever really get any good at it — (2) ... is just too difficult to continue doing something new. But now there is some good news: did you know (3) ... if you can keep up your new hobby for just 30 days, you have a better chance of succeeding? And you may learn something new about yourself as (4)

25. Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

26. Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

1. There are many types of every emergency services, but the three main ones are
2. the police, fire and ambulance. If you not need any of these services in the United
3. Kingdom, you have to dial 999 and tell the operator what service do you want.
4. The operator will then put you through to the control room for so that service. All
5. the emergency services which operate 24 hours a day, 7 days a week. Whatever
6. service you are request, their aim is to get to the scene of the emergency within
7. 8 minutes. Sometimes this is not such possible especially if the situation is in the
8. middle of the countryside, far from the city. Each emergency service has been their
9. own special vehicles with all the equipment what they need. They are all trained to
10. drive at very fast speeds very safely. This includes driving itself through red lights.

27. Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.

There are many types of every emergency services, but the three main ones are

28. Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

29. Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

30. Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.

31. Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

32. Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.

33. Прочитайте текст. Из строки (7) выпишите ОДНО лишнее слово.

34. Прочитайте текст. Из строки (8) выпишите ОДНО лишнее слово.

35. Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.

36. Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.

1. She described the whole play to us ... detail.
2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5. ... Susan use to be slim when she was at university?
6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.

37. Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

38. Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

39. Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только **ОДНИМ** словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

40. Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только **ОДНИМ** словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.